
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 2010. június 17. napján megtartott 
nyilvános ülésérıl. 
 
Helye: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme 
 
Jelen vannak: Ördög Jakab polgármester, Koncz József alpolgármester,  Aranyosi Imre, Dr. 
Béres Imre Sándor, Dobóné Koncz Judit, Fekete Tamás, Holló József, Kiss Lajos, Turcsányi 
Béláné képviselık. 
Tanácskozási joggal meghívott vendég: Tóth Imréné dr. jegyzı. 
Távolmaradását elızetesen bejelentette: Kampel Lászlóné képviselı. 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Ördög Jakab polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Juhászné Sánta Zsuzsát. Jegyzıkönyv 
hitelesítésére felkéri Dr. Béres Imre és Fekete Tamás képviselıket.  
Ördög Jakab polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, melyet a képviselı-testület 
tagjai 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadtak az alábbiak szerint: 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı: 
1./ Javaslat a Képviselı-testület 2010. II. félévi munkatervére   Ördög Jakab 
           polgármester 
 
2./ A Dél-borsodi Víz- és Csatornamő Kft. által megküldött egyesülési  Ördög Jakab 
szerzıdés véleményezése.        polgármester 
 
3./ Indítványok, javaslatok      
 - A szennyvíztársulás társulási megállapodás módosításának 
 elızetes véleményezése. 
 
Zárt ülésen: 
- Elsı lakáshoz jutók támogatása iránti kérelem elbírálása    Ördög Jakab 
           polgármester 
 

II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1./ Tárgy: Javaslat a képviselı-testület 2010. II. félévi munkatervére. 
Elıterjesztı. Ördög Jakab polgármester 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésében elıadja, hogy várhatóan július-augusztus 
hónapban döntést kell hozni a helyi választási bizottság tagjainak megválasztásáról, az ivóvíz 
szolgáltatásról és a Bursa Hungarica pályázatról is. Amennyiben szükséges soron kívüli ülés 
kerül összehívásra. 
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Aranyosi Imre képviselı felhívja a figyelmet, hogy a következı ciklusban jobban kell figyelni 
a csapadékvíz elvezetésére. A belvíz sok lakásban megjelent. Javaslata az, hogy nem befedett 
csövekben, hanem tisztítható árkokban kell a vizet elvezetni. 
 
Mivel több kérdés, vélemény nem hangzott el Ördög Jakab polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
46/2010. (VI.17.) számú határozata 
 
Tárgy: A képviselı-testület 2010. II. félévi munkatervének jóváhagyása 
 
Szentistván nagyközség képviselı-testülete megtárgyalta a 2010. II. félévi munkatervére 
vonatkozó elıterjesztést és azt jelen határozat melléklete szerint elfogadja. 
Felkéri a képviselı-testület a polgármesterét a határozat végrehajtása érdekében szükséges 
intézkedés megtételére, a testület esetleges soron kívüli üléseinek szervezésére és 
elıkészítésére. 
 
Határidı: értelem szerint 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
(A határozat melléklete a jegyzıkönyvhöz írásban csatolva.) 
 
2./ Tárgy:  A Dél-borsodi Víz- és Csatornamő Kft. által megküldött egyesülési szerzıdés 
véleményezése. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Ördög Jakab polgármester elıadja, hogy az egyesülési szerzıdést a jogászok úgy készítették 
elı, hogy az önkormányzatok cégbírósági bejegyzésének megfeleljen. Tájékoztatja a 
jelenlévıket, hogy a szerzıdést minden önkormányzatnak lehetısége van véleményezni, de 
van olyan település, ahol nem kerül a  képviselı-testület elé.  
 
Kiss Lajos képviselı elmondja, hogy Turcsányi Béláné képviselı társával már folytattak 
beszélgetést a szerzıdésrıl és a felmerülı kérdésekre szeretne választ kapni. A szerzıdés 7. 
pontjában megjelölt árak felıl érdeklıdik. Úgy értelmezi, hogy a díjak csak az indexek 
mértékével emelkedhetnek. Kérdései, hogy mekkora az index mértéke, mit jelent a 20. 
pontban megfogalmazott minıségjavító beruházás, a 21. pontban megjelölt Harsány, Vatta és 
Csincse településeknek milyen bázisról van vízellátásuk, és amennyiben a 22. pontban 
megfogalmazottak szerint a  Kácsi-Sályi forrás üzemeltetési jogát megszerzi a Heves Megyei 
Vízmő Zrt, akkor az milyen hatással lesz az ivóvíz árképzésére. 
Felröppent olyan hír a médiában, hogy a teljes állami támogatást meg akarják szüntetni és 
1500,- Ft/m3 vízdíjat kell a lakosságnak fizetnie. Érinti-e az önkormányzatot ez a hír. 
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Ördög Jakab polgármester válaszában elmondja, hogy a 7. pontban az infláció mértékét is 
meg lehetett volna fogalmazni, de ebben az esetben legalább 6-7 költségnem változása kerül 
figyelembe véve és annak az átlaga lesz az index mértéke. Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a 
felügyelı bizottsági ülésen tett javaslata szerint az index meghatározásánál a szerzıdésbe 
belekerült  a „maximális” szó. A 20. pontban a Tiszai vonal településeirıl van szó, a Heves 
Megyei Vízmő Zrt. átvállalja az önerı megelılegezését, hiszen ismeretes, hogy több 
önkormányzat nehéz anyagi helyzetben van. A 21. pontban lévı három település azért lett 
kiemelve, mert náluk most került megépítésre a Kácsi-Sályi forrásra a vízbázis. Náluk már 
külön szerzıdés van, mert az értékcsökkenést érvényesíteni kell. Elmondja, hogy amennyiben 
a Kácsi-Sályi forrást sikerül a Heves Megyesi Vízmő Zrt-nek megszereznie egyértelmő, hogy 
az árképzésre pozitív hatása lesz.  
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı érdeklıdik, hogy ki kezdeményezte ezt az egyesülést és 
ennek a lehetısége a korábbi idıszakban felvetıdött-e már. Az az információja, hogy ebben 
az esetben akár 100-200 forinttal is olcsóbb lehet a lakosság által fizetendı víz ára. Kérdése, 
hogy az új vezérigazgató eddig milyen funkciót látott el. Úgy látja, hogy minél több település 
egyesül, annál költségmentesebb lesz a víz eljuttatása a lakosokhoz. 
 
Ördög Jakab válaszában elmondja, hogy a forrás megszerzése már 1993-tól van folyamatban 
a mai napig is. A Dél-borsodi Víz és Csatornamő Kft kezdeményezte az egyesülést és az 
igazgató már korábban is a Heves Megyei Vízmő Zrt vezérigazgatója volt. Elıadja, hogy az 
elıterjesztéssel kapcsolatban határozathozatalra nincs szükség, de kéri a képviselı-testület 
véleményét. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem érkezett. 
 

Állásfoglalás: A képviselı-testület a szerzıdés-tervezettel egyetért, módosító 
indítványa nincs. Felkéri polgármesterét, hogy a kialakított véleményrıl a DVCS Kft. 
ügyvezetését tájékoztassa. 

 
 
3./ Indítványok, javaslatok 
 

Tárgy:  Szennyvíz-társulás társulási megállapodás módosításának elızetes 
véleményezése 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 

 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy az év elején már folytak 
tárgyalások arról, hogy az üzemeltetést helyben az intézményen belül kellene megoldani. 
Egyrészt azért, mert március 31-én lejárt a szolgáltatási szerzıdés a Dél-borsodi Víz- és 
Csatornamő Kft-vel. Másrészt nem lehet üzemeltetni gazdaságosabban, ésszerőbben, mint  a 
helyi dolgozók társuláshoz történı átvételével, Holló József intézményvezetı irányításával.  
A képviselı-testületek a 2010. évi költségvetésének elfogadásakor döntöttek arról, hogy az 
üzemeltetés saját foglalkoztatással történjen, de Mezıkeresztes Város képviselı-testülete 
ezzel csak abban az esetben ért egyet, ha az alapdokumentumok felülvizsgálatára sor kerül. 
Indítványozzák a társulási tanács tagjainak létszámát 6 fırıl 8 fıre megemelni.  
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Véleménye, hogy július 1-tıl tovább nem szabad húzni az idıt és ragaszkodik együttes 
testületi ülés megtartásához, valamint a döntés meghozatalához. Nem szabad az üzemeltetést 
átadni másnak, hiszen az Intézmény volt a beruházó.  
 
Holló József képviselı, mint az Intézmény vezetıje a további döntések meghozatala miatt 
lényegesnek tartja az együttes ülés megtartását. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı soknak tartja a 8 fı Társulási tanács tagot, javasolja a 
létszámot felére csökkenteni. 
 
Kiss Lajos képviselı javasolja elfogadni a 8 fı tagot a zökkenımentes mőködés érdekében. 
 

 Állásfoglalás: A képviselı-testület a társulási megállapodás módosításával egyetért, 
módosító indítványa nincs. Felkéri polgármesterét, hogy a kialakított véleményrıl a 
Társulási tanács tagjait tájékoztassa. 

 
 
 - Tájékoztatás a templom állagáról. 
 
Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy mindenki elıtt ismeretes, hogy mi történt a 
templom állagával. Jelen pillanatban a mőemlékvédelemtıl várják a statikus szakembereket, 
hogy megnézzék hogyan lehet megerısíteni a tetı szerkezetét. Az elızetes vélemények 
alapján csúszik szét a tetı, nincs tartása. A plébános úr megkérte az önkormányzatot, hogy a 
helyreállítás idıszakában, kb. a következı egy hónapban lévı vasárnapi miséket a Mővelıdési 
Ház kistermében tarthassa meg. Kéri a képviselı-testület tagjainak támogatását ahhoz, hogy 
bérleti díj nélkül biztosítsák a kistermet a vasárnapi misék megrendezésére. 
 
 Állásfoglalás: A képviselı-testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
 
 - Tájékoztatás néhai Baranyi Antal volt tanácselnök elhalálozásáról 
 
Ördög Jakab polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy néhai Baranyi Antal volt 
tanácselnök az elmúlt napon elhalálozott. Kéri a képviselık véleményét, hogy az 
önkormányzat nevében készüljön-e a temetésre koszorú. A temetés szombaton délelıtt 10 
órakor lesz. 
 
 Állásfoglalás: A képviselı-testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
 
Képviselıi hozzászólások 
 
Turcsányi Béláné képviselı elmondja, hogy az elmúlt ülésen hoztak határozatot a közterület 
használatának díjairól. Már akkor is felmerült benne, hogy a helybeli árusok milyen módon 
fizetnek majd, esetleg mentesülnek a díj fizetése alól. Bizottsági taggal folytatott beszélgetés 
során azt az információt kapta, hogy a helybelieknek továbbra sem kell a díjat leróni és most 
mégis úgy tudja, hogy mindenki egységesen fizet. 
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Dobóné Koncz Judit képviselı is igazságtalannak találja, hogy a helybeli árusoknak, - akik 
minden nap a piacon 1 m2 területen árulnak – ki kell fizetni a napidíjat.  
 
Koncz József alpolgármesternek is az a véleménye, hogy lehetne kivételt tenni a 
helybeliekkel. 
 
Ördög Jakab polgármester véleménye is az, hogy felül kell vizsgálni a határozatot. 
Lehetıségként felveti, hogy 1-2 m2 közterület használata alatt a szentistváni ıstermelıknek 
ingyenes legyen az árusítás. Kivételezni viszont a helybeliekkel sem lehet. Javasolja a 
következı ülésen visszatérni a témára. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı elmondja, hogy több lakótárs jelzett felé a rengeteg szúnyog 
miatt. Érdeklıdik, hogy van-e lehetıség szúnyogirtásra, permetezésre. 
 
Ördög Jakab polgármester tudomása szerint a környezı települések is leálltak az irtásról, mert 
nem hatékony, nagyon sok pénzbe kerül és nem ellenırizhetı. Állandó kapcsolatban kellene 
lenni szúnyogirtó céggel,- aki megbízható -  és még az elején, a rajzáskor kell a permetezést 
elvégezni. Nem lát reális lehetıséget. 
 
 
Mivel több javaslat, vélemény nem hangzott el a képviselı-testület zárt ülésen folytatta 
munkáját. 
 
 
 

kmf. 
 
 
 
 

Tóth Imréné dr.       Ördög Jakab 
jegyzı         polgármester 

  
 
 
 
 

Dr. Béres Imre Sándor  Fekete Tamás 
jegyzıkönyv hitelesítık 

 
 
 
 


